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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen támogatásokra számíthatnak a jövőben a 
szőlősgazdák, ha a zöldszüretet elfogadhatatlannak tartják?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Mindenféle kommunikációs csomagolás ellenére a magyar szőlősgazdák határozottan 
kényszerhelyzetként, semmi esetre sem lehetőségként élik meg az ún. zöldszüretet. Kényszerként 
élik meg, ugyanis hangzatos szóvirágokon, kormányzati nagyotmondásokon és pátoszos 
nyilatkozatokon túl érdemi segítségre az elmúlt években sem számíthattak. Nem ismerem azoknak a
tanulmányoknak az eredményét, amelyek azt vizsgálják, hogyan érinti a kialakult helyzet például 
Tokaj-Hegyalját, miként befolyásolja az a szőlőtermeléssel foglalkozók kilátásait, jövőre vonatkozó
elképzeléseit. Érdemes lenne megvizsgálni, hogy a jelenlegi tendenciák mellett a most felcseperedő 
korosztály tagjai a jövőben mennyi, milyen és kiknek a tulajdonában lévő szőlőtőkékkel 
találkozhatnak majd a jelenlegi borvidékeink területén.

Milyen elképzelései vannak a kormánynak a szőlőtermelők megsegítésére, milyen intézkedések 
várhatóak akár még az idén vagy az elkövetkezendő években? Teremtettek-e megfelelő fórumot a 
borászoknak és a szőlőtermelőknek, hogy koncepciójukat ismertethessék az állami szereplőkkel? 
Mit tettek a kormányzati elképzelések megismertetése érdekében? Hányszor, hol és milyen 
körülmények között ültek le az érintettekkel egyeztetni? Vizsgálták-e más nemzetek a szőlő- és 
bortermelők erősítését szolgáló támogatási rendszereit, amelyeket a helyi sajátosságokra igazítva 
esetleg részben vagy egészében átemelhetnénk? Őszintén remélem, hogy nem cél a gazdák 
tönkretevése, a szőlőültetvények minél alacsonyabb áron történő megszerzése, de Miniszter Úr előtt
is bizonyára ismertek ezek az egyre inkább általános vélekedések.

Várjuk megtisztelő válaszát!
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